
RADA GMINY
SANOK PROTOKÓŁ Nr VIII/2019

z VIII sesji Rady Gminy Sanok z dnia 30 kwietnia 2019 r.

Sesja Rady Gminy w Sanoku odbyła się w sali narad Urzędu Gminy 
w Sanoku. Obrady VIII sesji otworzył o godz. 14:00 pan przewodniczący Tadeusz Wojtas. 
Na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych było 15.
Ponadto w sesji uczestniczyli:

-  Anna Hałas -  Wójt Gminy Sanok;

-  Agnieszka Haduch -  Skarbnik Gminy Sanok;

-  Agnieszka Marszałek -  Kierownik Referatu Ochrony Środowiska;

-  Agata Wroniak -  Kierownik Referatu Podatkowego;

-  Rafał Sąsiadek -  Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami;

-  Łukasz Mendyka -  Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji;

Oraz sołtysi według załączonej listy obecności.

Ad 1 ) Pan przewodniczący przywitał zebranych. Na podstawie listy obecności( 15 ) 
stwierdził wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał.
Ad 2) Następnie przewodniczący przypomniał proponowany porządek obrad kierując 
zapytanie o propozycję zmiany porządku obrad.
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;

2. Przedstawienie porządku obrad;

3. Przyjęcie protokołu Nr YII/2019 r;

4. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym;

5. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Sanok i Miejscowych Planów Zagospodarowania 

Przestrzennego obowiązujących w Gminie Sanok;

6. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sanok, obejmującej część 

działki oznaczonej nr 826 położonej w obrębie Trepcza, na okres pięciu lat;

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów;

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

gruntowych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej;

9. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatku 

rolnego, podatku od nieruchomości, podatku leśnego, łącznego zobowiązania pieniężnego i

1



opłat lokalnych ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso;

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody;

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomników przyrody;

12. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso;

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

osobom fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu gminy na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć związanych z ochroną powietrza;

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego

15. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Załuż;

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Sanok;

18. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów;

19. Dyskusja, wolne wnioski zapytania;

20. Zakończenie sesji.

W powyższej sprawie głos zabrali:
Pan Przewodniczący, który zaproponował aby do porządku obrad wprowadzić projekt 
uchwały w zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019.
W głosowaniu projekt uchwały został jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad.
Po wprowadzonych zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;

2. Przedstawienie porządku obrad;

3. Przyjęcie protokołu Nr VII/2019 r;

4. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym;

5. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Sanok i Miejscowych Planów Zagospodarowania 

Przestrzennego obowiązujących w Gminie Sanok;

6. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sanok, obejmującej część 

działki oznaczonej nr 826 położonej w obrębie Trepcza, na okres pięciu lat;

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele
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mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów;

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

gruntowych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej;

9. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatku 

rolnego, podatku od nieruchomości, podatku leśnego, łącznego zobowiązania pieniężnego i 

opłat lokalnych ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso;

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody;

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomników przyrody;

12. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso;

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

osobom fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu gminy na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć związanych z ochroną powietrza;

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego

15. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Załuż;

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Sanok;

18. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów;

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;

20. Dyskusja, wolne wnioski zapytania;

21. Zakończenie sesji.

Ad 3) Protokół Nr VIII/2019 został przyjęty jednogłośnie.

Ad 4 ) Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym złożyła pani wójt.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu:
Ad 5) Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Sanok i Miejscowych Planów Zagospodarowania 
Przestrzennego obowiązujących w Gminie Sanok. Projekt omówił pan Łukasz Mendyka- na 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska, która odbyła się przed sesją.

W głosowaniu 7 za, 0 przeciw, 8 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr YIII/44/2019 w sprawie aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Sanok i Miejscowych Planów Zagospodarowania 
Przestrzennego obowiązujących w Gminie Sanok.

Ad 6) Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia
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umowy najmu części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sanok, obejmującej część 
działki oznaczonej nr 826 położonej w obrębie Trepcza, na okres pięciu lat. Projekt omówił 
pan Rafał Sąsiadek.
W powyższej sprawie głos zabrali:
Pan Roman Zapotoczny „ Chciał bym aby pan Rafał przybliżył mi gdzie dokładanie w 
Trepczy się to znajduje, bo nie wiem?”
Pan Rafał Sąsiadek „ Działka znajduje się pomiędzy Trepczą a miastem Sanok tj. koniec 
ulicy Glinice i początek miasta Sanoka. Jest to działka rolno- leśna z zadrzewieniem nie ma 
tam żadnych upraw rolniczych nie jest to wydzierżawione Jest to nieużytek.”
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr VIII/45/2019 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
najmu części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sanok, obejmującej część działki 
oznaczonej nr 826 położonej w obrębie Trepcza, na okres pięciu lat.

Ad 7 ) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za 
przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 
mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. Projekt omówił pan Rafał Sąsiadek.
W powyższej sprawie głos zabrali:
Pani Agnieszka Pastuszak „ Panie kierowniku ja chciałam zapytać czy ten pan 
zainteresowany został tak powiadomiony jak to teraz zostało nam przedstawione, jakie to 
będą kwoty i czy on się na to zgadza?”
Pan Rafał Sąsiadek „ Tak pan właściciel był poinformowany dwukrotnie. Spotykaliśmy się 
w urzędzie to było w lutym zaraz po protokole komisji budżetowej i następnie w kwietniu. 
Wyraża on zgodę na te zapisy z uchwały , omówiłem z nim terminy wpłaty pieniędzy i 
terminy złożenia wniosku o bonifikatę. Ten pan już wcześniej składał już dwa razy wnioski o 
wykup prawa użytkowania wieczystego na własność i dwa razy rezygnował z tego. Gmina 
Sanok ponosiła koszty z procedurami związanymi z tym a które nie zostały do końca 
uregulowane.”
Pan Roman Zapotoczny „ Ja chciał bym złożyć wniosek formalny aby przegłosować tutaj 
dwie propozycję bonifikaty 10 i 20% ponieważ rozmawiałem z tym panem, znam jego 
sytuację materialną i aby go zdopingować do tego żeby jednak sfinalizował ten temat to 
jestem zwolennikiem aby ta bonifikata wynosiła 20%. Chciał bym aby to zostały 
przegłosowane dwie propozycję 10 i 20%. Dziękuję.”
Pan Rafał Sąsiadek „ W przypadku bonifikaty 20% kwota do wpłaty to będzie 14.800 zł.
Pan Przewodniczący „ Panie radny w tej sprawie odbywała się komisja , wyjaśnił temat 
kierownik no i co pan jeszcze chce tutaj.”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie przewodniczący ja proponuje jeszcze raz i jest to wniosek 
formalny i proszę o przegłosowanie 20 i 10 % i tyle ja nie chce o tym teraz dyskutować 
ponieważ dyskusja odbywała się na komisji a teraz jest głosowanie na sesji. Dyskusja na 
komisji nie jest wiążąca jedynie rada może podjąć decyzję wiec proszę o przegłosowanie 
dwóch propozycji 10 i 20 % . Dziękuję.”
Pan Tadeusz Burka „ Szanowni państwo odnośnie tego problemu uważam ,że opina komisji 
była wiążąca tutaj i jeszcze jest zgoda właściciela. I my tutaj powinniśmy się tym posiłkować 
skoro właściciel wyraził zgodę na 10 % bonifikatę to nie wiem skąd pana radny Zapotoczny
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ma inną informację aby głosować nad inną bonifikatą z uwagi na sytuację rodzinną tego pana. 
Uważam ,że skoro ten pan był i wyraził zgodę na taką bonifikatę i komisja przychyliła się do 
takiej bonifikaty to uważam ,że za taką bonifikatą należy głosować. Dziękuję.”
Pan Roman Zapotoczny „ Panie przewodniczący ja jeszcze raz mówię szkoda marnować 
naszego czasu ja myślę, że sołtys ze Stróż może jeszcze raz wałkować ten temat i jeszcze raz 
na ten temat rozmawiać. Ja przekazuję stanowisko tego pana z którym rozmawiałem 
osobiście. On prosi o jak największą bonifikatę gdyż może mieć trudności z zapłaceniem 
tego. I to jest wszystko jest to mój wniosek formalny i proszę go przegłosować szkoda 
marnować naszego czasu. Dwa krótkie wnioski, radni będą podejmować stanowisko i tyle. 

Dziękuję.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Ja myślę, że taka prośba to powinna wpłynąć od tego pana na 
piśmie do gminy po powiadomieniu go o zaistniałej sytuacji o cenie a nie ustne uzgadnianie z 
radnym. No tak mi się wydaje, że tak to powinno wyglądać.”
Pan Stanisław Dereń „ Panie przewodniczący skoro wpłynął wniosek formalny uważam ,że 
pana obowiązkiem jest poddać go pod głosowanie. Nie rozbierajmy tego na czynniki pierwsze 
tylko proszę przeprowadzić głosowanie.”
Pan Przewodniczący „ Panie radny znam swoje obowiązki ale chciałem aby przed 
głosowaniem wypowiedzieli się również inni radni. Przystępujemy do głosowania.”
W głosowaniu za 10 % bonifikatą wynik przedstawiał się następując 8 za , 4 przeciw, 3 
wstrzymało się.
W głosowaniu 10 za, 1 przeciw, 3 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr Y1II/46/2019 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za 
przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 
mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów.

Ad 8 ) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
gruntowych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej. Projekt omówił pan 
Rafał Sąsiadek.
W powyższej sprawie głos zabrali:
Pan Roman Zapotoczny „Ponieważ to dotyczy mojej miejscowości i sprawa ta została 

poruszona dwu krotnie na zebraniu wiejski ponieważ sprzedawane są części działek 
gminnych mieszkańcy wyrazili na to zgodę i uważają, że działki te powinny być sprzedane na 
rzecz wnioskujących a oprócz tego ta bonifikata też jest akceptowana przez mieszkańców.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę Nr 
YIII/47/2019 w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowych 
przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej.

Ad 9) Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatku 
rolnego, podatku od nieruchomości, podatku leśnego, łącznego zobowiązania pieniężnego i 
opłat lokalnych ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. Projekt omówiła pani 
Agata Wroniak.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę Nr 
YIII/48/2019 w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatku rolnego,
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podatku od nieruchomości, podatku leśnego, łącznego zobowiązania pieniężnego i opłat 
lokalnych ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso.

Ad 10) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody. Projekt omówiła pani 
Agnieszka Marszałek.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr VIII/49/2019 w sprawie ustanowienia pomników przyrody.

Ad 11 ) Podjęcie uchwały w sprawie pomników przyrody. Projekt omówiła pani Agnieszka 
Marszałek.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr VIII/50/2019 w sprawie pomników przyrody.

Ad 12 ) Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Projekt omówiła pani Agnieszka Marszałek.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr YIII/51/2019 w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso.

Ad 13) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 
osobom fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu gminy na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć związanych z ochroną powietrza. 

Projekt omówiła pani Agnieszka Marszałek.
W powyższej sprawie głos zabrali:
Pan Roman Zapotoczny „ Miał bym pytanie do pani Agnieszki czy ten termin rozpocznie 

się w maju?.”
Pani Agnieszka Marszalek. Nie wątpliwie rozpoczniemy w maju. Po podjęciu uchwały 
zostanie ona opublikowana w dzienniku urzędowym i po publikacji dajemy informację ,że 
będzie ogłoszony nabór. Ta informacja o terminie rozpoczęcia naboru będzie wisiała dwa 
tygodnie tak aby mieszkańcu mogli się zapoznać i dopiero wówczas nastąpi ten termin dwu 
tygodniowy kiedy będzie można składać wnioski.”
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr VIII/52/2019 w sprawie ustalenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu osobom 
fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu gminy na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć związanych z ochroną powietrza.

Ad 14 ) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego. Projekt 
uchwały omówiła pani Skarbnik .
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W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr VIII/53/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego

Ad 15) Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Załuż. Projekt 

omówiła pani Wójt.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr VI11/54/2019 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Załuż.

Ad 16) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019. Projekt omówiła pani 
Skarbnik.
W powyższej sprawie głos zabrali:
Pan Stanisław Dereń „ Pytanie do pani skarbnik bo tutaj widzę zwiększenie w dziale 
oświetlenie ulic ,placów i dróg dosyć znaczne. Czy mamy tyle wniosków na oświetlenia bo to 
jest dosyć znaczna kwota.”
Pani Skarbnik „ Właśnie to z tego wynika, że miejscowości składają wnioski na oświetlenia 
ze środków do dyspozycji lub z mienia i aby pokryć drugą część zgodnie z umową ,że jedną 
drugą pokrywa gmina po rozmowach z panem Mendyką i tyle na dzień dzisiejszy należy 
dołożyć aby w pełnym zakresie te zadania zrealizować.”
Pan Stanisław Dereń „ W dziale z kolei transport łączność drogi wewnętrzne 800 tyś 
doczytałem się ,że 500 z jakiego źródła pochodzi a pozostałe 300 z jakich przesunięć?.”
Pani Skarbnik „ My nie zabieramy wydatków z innych zadań tylko zwiększamy dochody już 
wykonane i mając dochody wyższe można spokojnie finansować udział własny w tym 
przedsięwzięciu.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Chciała bym aby kierownik Mendyka przedstawił kosztorys 
dotyczący tej drogi bo zadano mi takie pytanie a nie było pana kierownika a chcielibyśmy to 
usłyszeć i na końcu chciała bym usłyszeć oficjalne stanowisko pani wójt bo póki co takiego 
nie uzyskaliśmy a zostałam zobligowana o takie zapytanie. Dziękuję. „
Pan Łukasz Mendyka „ Jeżeli chodzi o zakres tej drogi to planujemy w jego ramach 
przebudować odcinek 344 m. Z tym, że w pewnym odcinku szerokość jezdni będzie 
poszerzana na szerokość 5.5 m to jest od drogi powiatowej w okolicach cmentarza do samego 
wjazdu na Bobolówkę i to jest odcinek 212 m tam będzie również chodnik po prawej stronie.
I w ramach tego odcinka jest również przebudowa przepustu i jest to jeden z droższych 
elementów będzie tam zgodnie z ustaleniami z Wodami Polskimi przepust stalowy kołowo- 
łukowy o długości 18m tak aby można było zlokalizować i drogę i chodnik. Natomiast dalsza 
nie wielka już część drogi od tego wjazdu na Bobolówkę w kierunku drogi na Pakoszówkę 
zostaje tam szerokość 3.5 m. Zgodnie z pismem jak pisaliśmy do Urzędu Marszałkowskiego o 
dofinansowanie to wskazywaliśmy tam kwotę o koło 1 min złotych. Jednakże po opracowaniu 
dokumentacji projektowej i dokładnym skosztorysowaniu jest to kwota około 850.000 zł z 
tym ,że mówię jest to kosztorys inwestorski i zawsze były oszczędności po przetargowe. Tak 
to wygląda, dziękuję bardzo.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Z tego co wcześniej słyszałam to tam ma być jakiś kawałek 
chodnika tak?”
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Pan Łukasz Mendyka ,, Tak jak mówiłem chodnik będzie od drogi powiatowej w okolicach 
cmentarza w Strachocinie aż do samego wjazdu na Bobolówkę. To jest 212 m bieżącego 
chodnika po prawej stronie.
Pani Wójt „ Panie przewodniczący , wysoka rado pytanie dotyczące tej drogi ze stronu 
Urzędu Marszałkowskiego pojawiały się od pewnego czasu. W związku z czym ustaliliśmy 
tutaj jak gdyby orientacyjną kwotę na tą drogę. I po raz pierwszy zdarzyło się żeby Urząd 
Marszałkowski udzielił dotacji na drogę wewnętrzną. Wszyscy państwo wiecie jaka to jest 
ważna droga do jakiego ważnego miejsca ja jestem oczywiście za tym a żeby tą drogę w pełni 
zrealizować. Widziałam jaki jest protokół z komisji budżetowej, mój zastępca był na zebraniu 
w miejscowości Strachocina no i zgodnie z tym co jest wpisane w protokole , że powinien być 
jakiś udział miejscowości, zebranie wiejskie miejscowości Strachocina ustaliło ,że 10% 
wkładu własnego gminy zabezpieczy z pieniędzy do dyspozycji sołectwa. Dziękuję.”
Pan Wiesław Oryszczak „ W tej chwili wynika z tego ,że te 300 .000 zł pomniejszone jest o 
30.000 zł czyli 270.000 zł. No ale pozostaje nam jeszcze te 50.000 z ł , które jest według 
kosztorysu i to jest jedna rzecz. Druga rzecz jest taka czy nie należało by sobie zadać pytania 
czy nas na to stać aby wyłożyć kwotę 270.000 zł kiedy mamy inne potrzeby, zastanówmy się 
po prostu. Dziękuję.”
Pan Stanisław Dereń „ Ja swoje pytanie skieruje do pani sołtys ze Strachociny ponieważ 
pani jako gospodarz wioski najbardziej obiektywnie oceni potrzeby czy jest taka potrzeba, czy 
większość mieszkańców jest za tą inwestycją i czy budowa tej drogi na tym odcinku nie stanie 
się jakąś kością niezgody dla pozostałych mieszkańców bo nie wiem jak mam się 
ustosunkować w głosowaniu a jest to dla mnie dosyć istotne.”
Pani Jadwiga Skiba „ Szanowni państwo nigdy nie wystąpilibyśmy do gminy z prośbą o 
przebudowę tej drogi bo jest to ogromny koszt. Ale z uwagi na to , że Urząd Marszałkowski, 
który dosyć często jest na tek Bobolówce i zdarzył się ten wypadek ,że autobus wpadł do 
potoku tak powiem jak my mówimy potocznie bo tam jest naprawdę wąsko , ruch jest 
jednostronny nie majak przejść, w ogóle jak jedzie samochód to nie ma mowy o przejściu bo 
trzeba uciekać do rowu. A zresztą kto z państwa jeździ do nas to chyba widział sam ,że jest to 
droga niebezpieczna. Sami mieszkańcy nie mieli by odwagi występować o remont tej drogi 
natomiast kiedy wydarzyła się ta okazja to to jest dla nas tak jakby prezent i trudno nie 
skorzystać. Wiec mu co możemy chodź nie mamy środków ponieważ poszły na chodnik koło 
cmentarza ale jakoś damy radę i dołożymy się. Nie wyobrażam sobie na tylu pielgrzymów co 
jeździ i przykro by było -  Andrzej Bobola się zemści jeśli nie przeznaczycie tych środków.
W Strachocinie powiem tak są ludzie, którzy uwielbiają Andrzeja Bobolę ale jest też część 
mieszkańców jak wszędzie, którzy mniej korzystają z tych uroczystości ale wszyscy, którzy 
byli na zebrani i z którymi rozmawiam są za tym aby tą drogę poszerzyć i chodnik zrobić. 
Dziękuję wam z góry bo myślę, że chyba dołożycie pieniążki do tej drogi.”
Pani Janinia Bodziak „ Myślę, że tutaj w tym temacie była dość burzliwa dyskusja ale na 
inne tematy jak się przysłuchuje to nie ma. Rewitalizacja parku w Markowcach i innych 
obiektów to ogromne kwoty są i nikt na ten temat w ogóle się nie wypowiada. Takich emocji 
po prostu nie ma nie wiem z czego to wynika. Chce powiedzieć tak, że akurat mieszkam 
daleko od Strachociny ale myślę ,że oni dają tyle do budżetu corocznie podatków ,że chyba 
radni nie powinni mieć tutaj żadnych wątpliwości.”
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Pan Przewodniczący „ Szanowni państwo w sytuacji kiedy jako gmina otrzymujemy taki 
potężny zastrzyk finansowy to nie wykorzystanie tych pieniędzy to uważam, że z naszej 
strony było by to wielką niegospodarnością. Tym bardziej ,że tą drogą interesuje się sam 
Marszałek Województwa Podkarpackiego osobiście. Byłem świadkiem rozmowy gdy na 
konferencji w Polańczyku , która odbywała się 5.04 gdy razem z panią wójt rozmawialiśmy 
podszedł do nas Marszalek Ortyl i pyta panią wójt jak wygląda sytuacja z drogą w 
Strachocinie więc Urząd Marszałkowski doskonale wie gdzie daje, ile daje i na jaką drogę 
daje. Nie jest w naszym interesie uważam odrzucać taki gest bo on się może już więcej nie 
powtórzyć. Dlatego uważam ,że jak najbardziej powinniśmy tą uchwałę przyjąć , 
przegłosować i porostu remontować tą drogę.”
Pan Rafał Cecuła „ Chciał bym jeszcze dodać tak od siebie ponieważ pan radny Dereń tak 
pyta czy jest wskazane czy zasadne , pan radny z Sanoczka również. Proszę państwa ja 
powiem tylko tak ,że remontowaliśmy chodź by stadion w Pisarowcach ponieważ IV liga jaka 
to jest promocja dla gminy itd. Dołożyliśmy 250.000 zł jak dobrze pamiętam do remontu.
W Strachocinie najpilniejszą potrzebą jaka jest w tym momencie to woda bo z wodą jest 
bardzo duży problem i nawet jest kolejna petycja mieszkańców wraz z podpisami . Woda 
popsuła się wraz z wybudowaniem magazynu gazu. W momencie jak magazyn gazu był 
budowany był też wycięty las kary za wycięcie lasu około 3 min wpłynęły do budżetu gminy 
wodociągu nie zrobiono u nas tylko wykorzystano te środki np. przy budowie wodociągu w 
Pisarowcach ,dlatego uważam ,że ze Strachociny poszły dosyć spore pieniądze. To nie jest 
prywatna droga tylko droga do Sanktuarium gdzie co roku do 30.000 pielgrzymów je 
odwiedza. Prawie codziennie jakieś autokary przyjeżdżają i to nie jest promocja tylko w kraju 
ale na całym świeci jeśli chodzi o gminę Sanok. Uważam ,że pieniądze na tą drogę nie będą 
pieniędzmi zmarnowanymi.”
W głosowaniu 12 za, 0 przeciw, 3 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr YIII/55/2019 zmieniającą uchwałę budżetową na rok 2019.

Ad 17) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Sanok. Projekt omówiła pani Skarbnik.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr YIII/56/2019 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Sanok.

Ad 18) Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów. Podjęcie 
uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów. Projekt omówiła pani Skarbnik. 
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr YIII/57/2019 w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów. Podjęcie uchwały w 
sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów.

Ad 19 ) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019. Projekt omówiła 
pani Skarbnik.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
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W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr VIII/58/2019 zmieniającą uchwałę budżetową na rok 2019.

Ad 20) W punkcie dyskusja wolne wnioski i zapytania głos zabrał pan przewodniczący, który 
w związku z przeprowadzonymi wyborami sołtysa poprosił wszystkich sołtysów i radnych 
aby przedstawili się.

Pan Roman Zapotoczny „ Miał bym pytanie do pani wójt czy w tym roku będą 
organizowane przeglądy placów zabaw a druga sprawa to oficjalnie nic nie wiem na temat 
pracowników interwencyjnych.”
Pani Wójt „ Nabory jeśli chodzi o pracowników już trwają ja dzisiaj podpisałam 14 umów w 
tym zakresie tych 14 osób rozpocznie pracę od 2 maja wiemy też , że najprawdopodobniej w 
czerwcu będzie kolejny nabór jeżeli znajdziemy jeszcze dodatkowo pięć osób to być może 
dostaniemy na to środki. Jeżeli chodzi o place zabaw to w tej chwili część dyrektorów będzie 
miała nadzór nad placami zabaw ponieważ te place, które znajdują się przy szkołach to 
dyrektorzy dostali trwały zarząd po wydzielaniu działek nad tą nieruchomością. I tymi 
placami zabaw będą zajmowali się dyrektorzy. Natomiast pozostałych placów zabawach 
przeglądów dokonamy do końca maja myślę.”
Pan Andrzej Wolanin” To znaczy , że te place które są przy szkołach zostaną zdjęte ze 
stanów sołtysów i oni nie będą za nie odpowiadać?.”
Pani Wójt „ Tak to zamierzamy zrobić.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Ja prosiła bym uwzględnić wymianę piasku ponieważ tak jak u 
mnie to nie był jeszcze w ogóle wymieniany. Dziękuję.”
Pan Stanisław Dereń „ Mam pytanie do pana Łukasza w związku z analizą kierunków 
warunków i zagospodarowania przestrzennego. Ten temat był omawiany ale do czego 
zmierzam ponieważ mamy szereg niedociągnięć i braków w tej materii to mam pytanie 
formalne raczej finansowe czy za kwotę 300.000 zł moglibyśmy wynająć firmę , która 
urządziła by nam kompleksowy plan zagospodarowania przestrzennego całej gminy. Czy taka 
kwota by wystarczyła , czy bylibyśmy w stanie to udźwignąć.”
Pan Łukasz Mendyka „ Szanowni państwo nie do końca jestem w stanie odpowiedzieć co 
do kwoty aleja myślę, że jeśli chodzi o obszar całej gminy to jest to kwota 3 min a nie 300 
tyś. Generalnie rzecz biorąc w pierwszej kolejności i też o tym mówiłem na komisji będziemy 
zajmować się opracowaniem nowego studium bo to jest dokument, który powinniśmy 
wykonać. W przyszłym roku środki na ten cel zostaną zabezpieczone to nie jest procedura 
prosta to potrwa pewien okres, mnóstwo uzgodnień. Ale samo opracowanie planów dla gminy 
to jest naprawdę kolosalna kwota i pewnie kompleksowo nie da się tego zrobić tylko będzie 
to robione etapami ewentualnie w późniejszym terminie. Dziękuję.”
Pan Stanisław Dereń „ Dokończę jeszcze tą wypowiedź bo nie wiedziałem, że kwoty są tak 
holendame wysokie. Za chwilę będzie się kończył rok, będziemy robić budżet na rok 
następny czy będzie inicjatywa ze strony urzędu taka aby przynajmniej stworzyć 
uwarunkowania o których mówimy przynajmniej na pierwszym etapie bo uważam ,że 
powinniśmy już pomału w tym kierunku zmierzać. Z analizy jasno wynika jakie mamy 
niedociągnięcia i jakie uwarunkowania są nam potrzebne dla naszych miejscowości brakuje 
nam w związku z tymi aktami prawnymi szereg działań prawda. Myślę, że jest to nie zbędne i

10



czy będziemy pochylać się nad tym tematem przy kolejnym budżecie to jest bardzo ważne 

pytanie.”
Pan Łukasz Mendyka „ Myślę, że jak najbardziej tak kiedy będziemy tworzyć budżet na 
przyszły rok to na pewno będziemy zabezpieczać środki na aktualizację studium tym bardziej 
,że w uchwale którą państwo podjęliście jest mowa o stwierdzeniu nieaktualności studium i o 
podjęciu działań, przygotowaniu materiałów do opracowania kolejnego studium. Zespół 
ekspertów niestety stwierdził, że to studium , które mamy już jest nieaktualne ponieważ 
mnóstwo przepisów w międzyczasie się zmieniło, że zachodzi konieczność opracowania 
nowego studium. Na pewno w przyszłym roku takie środki w budżecie będziemy starli się 

zabezpieczyć.”
Pan Przewodniczący „ Nawiązując do pytania pana radnego Derenia powiedzieć, że w latach 
2006,2007 no maksymalnie w 2008 roku był taki pomysł by zrobić kompleksowy plan 
zagospodarowania przestrzennego się pojawił. My braliśmy udział już w takich rozmowach i 
proszę państwa w tedy ten pomysł upadł z prostej przyczyny z przyczyny finansowej. W tedy 
ponad 10 lat temu szacowany koszt wykonani takiej usługi wynosił w granicach jak dobrze 
pamiętam od 1.5 -2 min. Więc uważam ,że ta kwota teraz będzie co najmniej 2 razy większa, 
oczywiście pomysł dobry i nie ulega wątpliwości ,że potrzebny ale czy my uniesiemy tak 
potężny ciężar finansowy to tylko tak na marginesie, że to są potężne pieniądze, które 
musielibyśmy wydatkować z budżetu i to szanowni państwo jeśli tak zdecydujemy to musi się 
stać kosztem inwestycji miejmy tego świadomość.”
Pan Jacek Sroka „ W niedawnym czasie były objazdowe komisję ( komisja oświaty ) 
radnych po miejscowościach ale nie wszystkie miejscowości zostały odwiedzone, czy będzie 
kontynuacja tego.?”
Pan Daniel Niemczyk „ Komisja oświaty objechała już część szkół, nie zdążyliśmy 
wszystkich objechać byliśmy w dolinie sanu. A teraz prawdopodobnie po długim weekendzie 
zrobimy część Prusiek, Niebieszczany , Sanoczek, Pisarowce , Strachocina i Kostarowce. 
Zobaczymy na ile nam czas pozwoli bo tak naprawdę trochę nam schodzi po tych szkołach, 
dyrektorzy chcą się wszystkim pochwalić no zobaczymy jak to wyjdzie. ”
Pan Stanisław Dereń „ Czy pani Wójt ma już przygotowany program opieki nad zabytkami i 
kiedy pani Wójt przedstawi program z wykonania opieki nad zabytkami za ostatnie dwa

Pani Wójt „Oczywiście, że plan mamy myślę że przedłożę to pewnie do końca maja.”

Ad 12) O godzinie 16 : 00 pan przewodniczący wobec wyczerpania się porządku obrad 

zamknął VIII sesje Rady Gminy Sanok.

lata?.”

Obradom przewodniczył:
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